
ZOSLANIE DUCHA SVÄTÉHO – TURÍCE C 
 

     Dnešnou nedeľou končíme 50 dňové veľkonočné obdobie, a to slávnosťou Zoslania 

Ducha Svätého. Tak ako Vianoce, či Veľká Noc, aj táto slávnosť nás vedie k hlbokému 

zamysleniu sa nad jej podstatou, a tou je tretia Božská osoba a jej účinky. Možno si dnes 

v duchu pri svätých omšiach dáte otázku: „Prečo sa aj dnes Duch Svätý neprejavuje vo 

svojich daroch tak, ako to bolo u prvých kresťanov?“ Istý otec sa vyjadril na adresu 

svojho syna, že prví kresťania hovorili mnohými jazykmi a na môjho syna sa Duch 

Svätý neprejavil, hoci prijal sviatosť birmovania a i napriek tomu prepadol z angličtiny. 

Vidíme, že tento otec nesprávne pochopil účinky Ducha Svätého. 

     Ale aj my sa dnes pýtame: „Prečo sa v dnešných časoch Duch Svätý neprejavuje 

takými istými účinkami, ako voľakedy?“ Pre lepšie vysvetlenie si pomôžem myšlienkou 

svätého Bazila, ktorý to vysvetlil takto: Slnko jasné, žiarivé svieti na obytný dom, ktorý 

má mnoho okien. Do každej izby svieti slnko, ale nie každú osvetľuje rovnako, lebo 

niektoré okná sú naplno otvorené, tam slnko osvetľuje naplno. Iné okná sú zastreté 

záclonami alebo majú zatvorené okenice, preto do nich už tak intenzívne nesvieti ako do 

otvorených okien. A tam sa slnko nedostane, kde sú okná zatvorené okenicami. Teda, 

nezáleží na slnku, ale na oknách. A tak je to aj s Duchom Svätým. Duch Svätý je ten 

istý dnes, ako aj voľakedy. On je tá istá, živá, nekonečná láska, vychádzajúca od Otca 

k Synovi a od Syna k Otcovi. On je stále tá istá životná sila, ktorú nám Pán Ježiš ponúka. 

V Duchu Svätom nenastala nijaká zmena, nijaké umenšenie, len my sme na príčine, ak 

ho neprijímame tak, ako prví kresťania.  

     Uvediem príklad z vlastnej skúsenosti a zo skúseností mnohých spolubratov kňazov. 

Koľko birmovancov sa ročne pripraví na našom Slovensku a príjme sviatosť birmovania 

a koľko birmovancov po prijatí tejto sviatosti ostane verných svojmu poslaniu? 

Napríklad, v mojej poslednej farnosti som mal trpkú skúsenosť, lebo z nutného dôvodu 

som nastúpil za farára a môj predchodca mi povedal, že o týždeň bude birmovka. Túto 

sviatosť prijalo 50 birmovancov, ktorých som pochopiteľne nepoznal. Na ďalšiu nedeľu 

som sa pri dvoch svätých omšiach pýtal, aby zdvihli ruky tí, ktorí pred týždňom prijali 

sviatosť birmovania. Na moje bolestné prekvapenie zdvihli na obidvoch svätých 

omšiach len piati. A kde boli tí ostatní? Títo síce prijali sviatosť birmovania, ale neprijali 

Ducha Svätého. Potom sa nedivme, že nevidíme jeho účinky tak, ako to bolo u prvých 

kresťanov. 

     A tak obsiahnuť Ducha  Svätého v takej hojnej miere, ako prví kresťania 

nedokážeme jednoducho preto, že v porovnaní s prvými kresťanmi sme v dnešnej dobe 

len priemerní kresťania, ktorí síce vieme všetko možné podniknúť, napríklad pre 

vybudovanie nového domu, pre postavenie chaty, pre zakúpenie nového auta – čo všetko 

je v poriadku – ale nie sme schopní námahy v duchovnej oblasti. V tejto oblasti sme 

nepodnikaví, polovičatí, a preto nedosahujeme také účinky Ducha Svätého, ako prví 

kresťania. 

     Preto vás, milí priatelia, v tento nádherný sviatok chcem povzbudiť, aby ste sa pre 

Ducha Svätého rozhodli otvoriť po prvé: horlivejšou modlitbou a účasťou na svätej omši 

a svätom prijímaní, po druhé: láskavejšou pozornosťou voči svojim blížnym, nakoľko 

Duch Svätý je láska a po tretie: intenzívnejším sebaovládaním, sebazapieraním a vtedy 

nás Duch Svätý naplní svojimi darmi a svojím ovocím tak veľmi, že suchá púšť nášho 

žitia sa premení na kvitnúcu záhradu viery, radosti a šťastia. 
 

Pripravil Martin Mojžiš, sprievodca pútnikov. 


